
J E G Y Z Ő K Ö N Y V 
 
Készült: Bánréve Község Képviselő-testületének 2006. augusztus 23-án 15.00 órai kezdettel 
megtartott üléséről. 
 
Jelen vannak:  Hajdu Gábor polgármester,  

Révay István alpolgármester, 
Virág Imréné, 

    Fábián Károly,  
Kaszás Ferenc 
Kovács Lajos, 
Lukács József, 
Naszádi Ferenc, 
Pálfalvi István, 
Ujváry Ferenc képviselők. 

 
Tanácskozási joggal: Garaj Dániel jegyző, 

             Elekes Péter  Bánréve FIDESZ elnök, 
  Ujváryné Szabó Erika óvodavezető, 
  Kenyeresné Knez Zita védőnő, 
  Bán János ÁMK igazgató. 

 
Hajdu Gábor polgármester köszöntötte a megjelenteket. Megállapította, hogy a Képviselő-
testület határozatképes, mind a 10 képviselő jelen van. Jegyzőkönyv hitelesítőnek Kaszás 
Ferenc és Kovács Lajos képviselő Urakat javasolta.  
Képviselő-testület 10 igen szavazattal elfogadta a jegyzőkönyv hitelesítőket, és az alábbi 
napirendet. 
 
Napirend: 1./ Beszámoló a költségvetés I. félévi végrehajtásáról 
  Előadó: polgármester 
 
  2./ Indítványok, javaslatok 
 
Napirend tárgyalása:  
 
1. napirendi pont: Beszámoló a költségvetés I. félévi végrehajtásáról 
 
Hajdu Gábor: Megkérem Garaj Dániel jegyző Urat, tegye meg a költségvetés végrehajtásáról 
szóló előterjesztését. 
 
Garaj Dániel: Ismertette előterjesztését, mely teljes terjedelemben jelen jegyzőkönyv 
mellékletét képezi. 
 
Kaszás Ferenc: Ismertette a Pénzügyi és Ügyrendi Bizottság augusztus 21-i ülésén készült 
javaslatot, mely jelen jegyzőkönyv mellékletét képezi. 
 
Révay István: A lélekharanggal kapcsolatosan tisztázandó, hogy amikor a testület döntött az 
ügyben, arról volt szó, hogy a harang készíttetésre biztosítunk 270.000,-Ft-ot. Egyébként is 
kaptunk a harangkészítő mestertől 40.000,-Ft kedvezményt, így a harang, csak 230.000,-Ft-ba 
került.  
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A harangláb készítéséről akkor nem született döntés. Az került sokba, mint látjuk többe, mint 
maga a harang. Ezt szerettem volna tisztázni. 
 
Pálfalvi István: Lényegében a láb többe került, mint a harang. Feri az előterjesztésedben arra 
gondolsz, hogy a régi iskola külön órával menjen? 
 
Kaszás Ferenc: Most van úgy, pontosan az ellenkezőjére gondolunk, az kerüljön 
megszüntetésre. 
 
Virág Imréné: Az intézményvezetők által kért összegekben már szerepel a felmerült energiaár 
emelkedés is? 
 
Ujváryné Szabó Erika: Igen. A fogyasztásunk olyan mértékű, mint ezt megelőzően, az árak 
emelkedtek. 
 
Bán János: Sajnos nálunk nem ez a helyzet, a fogyasztásunk több lett. Igazából nem tudom, 
hogy miből adódhat ez, hiszen a honyhában 17 C0 az iskola aulájában 20 C0-ra van beállítva a 
hőmérséklet. Délután 15.00 órakor pedig kikapcsolásra kerül a fűtés. 
 
Kaszás Ferenc: A tetőszellőztető jelenleg is ott van a napos mellett? 
 
Bán János: Igen. 
 
Kaszás Ferenc: Az is baj lehet. Lehet, hogy a gyerekek is hozzányúlnak, csak nagy 
odafigyeléssel lehet meggyőződni róla. Itt az a gond, hogy a fogyasztás is sokkal több lett. 
 
Révay István: Mikor kapcsol be a fűtés? 
 
Bán János: Reggel 05.00 órakor.  
 
Révay István: Vajon be van-e állítva 20 C0-ra az aulában? A belső hőmérséklet határozza-e 
meg, vagy az idő? Úgy kell beállítani, hogy folyamatos fűtés legyen. A fogyasztás sokkal 
több, ha mindig fel kell fűtenie. 
 
Kaszás Ferenc: Az újra felfűtéshez tetemes energiára van szüksége a rendszernek. 
 
Révay István: Valószínűnek tartom, hogy helytelenül van a fűtés beállítva. 
 
Bán János: Egy fűtéstechnikai szakember véleményét ki fogom kérni. 
 
Révay István: Az intézmények által kért mintegy 1,5 millió forintra hol van fedezet? Van-e rá 
megoldás, hogy megkaphassa a két intézmény a kért összeget? 
 
Garaj Dániel: Nem látunk rá lehetőséget. 
 
Ujváry Ferenc: Milyen fából készült az a harangláb, hogy ilyen sokba került? 
 
Révay István: Kemény fából. 
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Hajdu Gábor: Ez egy korrekt ár, nem mi adtuk a faanyagot, és ebben az összegben már a 
faanyag, a fuvar, a munka költsége is benne van. 
 
Révay István: A Pénzügyi és Ügyrendi Bizottsági ülésen beszéltünk a bérekről, az óvoda 
tekintetében konkrétan a közhasznú bérezéséről. 
 
Ujváryné Szabó Erika: A közhasznú bérezése nálam jelentkezik kiadásként és a bevétel a 
hivatalhoz folyik be belőle. Tavaly akit kiközvetítettek az otthagyott, mert azt mondta, hogy 
nem bírja. Helyettesítéssel oldottuk meg, ennek a díja áthúzódott erre az évre. 
 
Bán János: Az iskolában a 13 hónapból 7 hónap bér jelenik meg. A gondot az is jelentette, 
hogy többen is voltak betegszabadságon. Angéla sokáig betegen volt, és még több pedagógus 
is volt rövidebb betegszabadságon. Egy pályakezdő felvételére kerül sor az angol szakos állás 
betöltésére, a bére 70%-át fizeti a munkaügyi központ. Itt biztos, hogy megtakarítás lesz. 
 
Révay István: Az, hogy Angéla hosszú ideig táppénzen volt, téged csak két hétre vonatkozóan 
érintett, utána már a TB fizette a táppénzt, ezt így magyarázatként nem tudom elfogadni. 
 
Virág Imréné: A helyettesítést meg kell oldani, és a helyettesítő óradíja több. Ez mindig is így 
volt. 
 
Garaj Dániel: Nem látok lehetőséget az átcsoportosításra a többi községgazdálkodási 
szakfeladatnál sem, legfeljebb 100.000,-Ft-ot lehetne a temetőfenntartástól. Megoldás lehet, 
ha azt mondjuk, hogy mától megáll minden, nem megy az autó, a traktor, a fűnyíró, stb. 
 
Kaszás Ferenc: El kellene gondolkodni azon is, hogy a kisbusz legtöbbet az iskolának megy. 
Miről tudnának lemondani az elkövetkezendő idő tekintetében. 
 
Bán János: Tavaly volt sportpénzem, 30.000,-Ft-ot ki is fizettem. Ez sajnos az idén nincs. 
Tanulmányi versenyekre, úszásra és sportversenyekre vesszük igénybe a kisbuszt. 
 
Hajdu Gábor: A Pénzügyi és Ügyrendi Bizottsági ülésén is volt erről szó. Tudomásul kell 
venni, hogy a működési költségeket le kell szorítani. Működésre nem lehet hitelt felvenni, 
ilyesmiről szó sem lehet. Át kell gondolni ezt a dolgot nagyon körültekintően, oda kell 
figyelni. A traktor is csak a legszükségesebb esetekben menjen. A túlórát el kell felejteni. Én 
úgy gondolom, hogy ez a helyzet még kezelhető. Javasolom, hogy 1 millió forintot adjunk 
oda az intézményeknek valamilyen arányban. Ez már a könnyebb időszak lesz a fűtés 
tekintetében, de nagyon oda kell figyelni.  
 
Kaszás Ferenc: Az 1/3- 2/3 arányt javasolom. 
 
Elekes Péter: Ezek még csak reformok, a megszorítások ezek után jönnek majd. 
 
 
Hajdu Gábor szavazásra tette az elhangzottakat. 
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Képviselő-testület 10 igen szavazattal megalkotta a 9/2006. (VIII.24.) rendeletét, a 2006. 
évi költségvetési rendelet módosításáról. A rendelet teljes terjedelemben jelen 
jegyzőkönyv mellékletét képezi, mely 2006. augusztus 24-én kihirdetésre került. 
 
Képviselő-testület  10 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 
 

75/2006. (VIII.23.) számú Határozat 
 

Tárgy: Beszámoló a költségvetés I. félévi végrehajtásáról 
 

a./ 
Képviselő-testület a költségvetés I. félévi végrehajtásáról szóló beszámolót  
elfogadta.  

 
b./ 
Képviselő-testület a napköziotthonos óvoda intézményi vagyon működtetése  
dologi kiadására 350.000,-Ft, az Általános Művelődési Központ intézményi  
vagyon működtetés szakfeladatára 710.000,-Ft pótelőirányzatot biztosít.  

 
2. napirendi pont: Indítványok, javaslatok 
 
a./ Iskolai intézményfenntartói társulási megállapodás  
 
Hajdu Gábor: Ismertette Sajópüspöki Község Önkormányzata intézményfenntartói társulással 
kapcsolatos megkeresését, mely teljes terjedelemben a jegyzőkönyv mellékletét képezi. 
 
Virág Imréné: A bérletet szeptember hótól gondolták? 
 
Hajdu Gábor: Az lenne a javaslatom, hogy a két képviselő-testület üljön le és tárgyalja újra a 
megállapodást. Semmiképpen nem tudjuk ezt biztosítani, 1 gyermek így is 30.000,-Ft-ba 
kerül nekünk a normatíván felül.  
Szavazásra tette az elhangzottakat. Képviselő-testület 10 igen szavazattal az alábbi határozatot 
hozta: 
 

76/2006. (VIII.23.) számú Határozat 
 

Tárgy: Iskolai intézményfenntartói társulási megállapodás  
 

a./ 
Képviselő-testület a Sajópüspöki Községi Önkormányzat Képviselő-testülete  
javaslatát, melyben az intézményfenntartói társulási megállapodás 6. pontjának   
kiegészítését javasolták – „Bánréve Község Önkormányzata a bejáró tanulók  
jogcímén kapott állami támogatások terhére biztosítja a társulás intézménye  
tanulói jogviszonnyal rendelkező - magántanulók kivételével –, gyermekek  
részére – július és augusztus hónapok kivételével – a menetrend szerint  
autóbusz tanulói bérlet árának megtérítését a Sajópüspöki-Bánréve  
viszonylatban.” – nem fogadja el.  
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b./ 
Képviselő-testület javasolja, hogy az intézményfenntartó társulási  
megállapodást együttes ülésen vizsgálja felül a két község képviselő-testülete.  
 

b./ Napköziotthonos Óvoda Alapító Okirata 
 
Hajdu Gábor: Ismertette a napköziotthonos óvoda alapító okirat módosítására vonatkozó 
megkeresését. 
Hozzászólás nem hangzott el. Képviselő-testület 10 igen szavazattal az alábbi határozatot 
hozta: 
 

77/2006. (VIII.23.) számú Határozat 
 

Tárgy:Napköziotthonos Óvoda Alapító Okirata 
 

Képviselő-testület a Napköziotthonos Óvoda alapító okirata 10. a./ pontjának 2.  
bekezdését az alábbiak szerint módosítja: 
80112-6 sajátos nevelési igényű gyermekek integrált óvodai nevelése, az 
értelmileg enyhe fokban sérült, a dyslexiás, dysgraphiás, dyscalculiás és a 
tanulási képességek kevert zavarát mutató gyermekek esetében valósul meg. 
 

c./ Iskolatej program 
 
Garaj Dániel: Ismertette a 60/2006. (VIII.18.) FVM rendeletet, a 2006. évi iskolatej program 
második félévének szabályozásáról. 
 
Ujváryné Szabó Erika: Amennyiben tejről és kakaóról van szó, úgy én nem fogom kérni, 
lemondok róla. Nagyon sok problémát okoz, dokumentálni sem egyszerű dolog. Nekem a 
gyermekek a tejet megkapják a tízóraival, uzsonnával. Az iskolatej sok esetben csak 
szétdobálásra kerül, sőt olyan is előfordult, hogy olyan szülő, akinek a gyermeke rászorulna a 
fülem hallatára mondta azt, hogy nem ihatja meg a gyermek az iskolatejet, a szülő dobta el. 
Csak a probléma van vele minden szempontból.  
 
Kaszás Ferenc: Annak tényleg nincs értelme, hogy a gyerek a tejjel focizzon. 
 
Naszádi Ferenc: Az iskolában sincs rá szükség, úgy gondolom. 
 
Bán János: Az alsós tanulók igénylik. Holnapi napon kikérem a tantestület véleményét, és 
annak függvényében hozzuk meg döntésünket, hogy igényeljük-e, vagy sem. 
 
Hajdu Gábor: A testület - amennyiben igénylik az intézmények – támogatja a 
kezdeményezést, természetesen az ezt megelőző időszakhoz képest az ÁFA költséget mi 
vállaljuk. Szavazásra tette az elhangzottakat. Képviselő-testület 10 igen szavazattal az alábbi 
határozatot hozta: 
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78/2006. (VIII.23.) számú Határozat 
 

Tárgy: Iskolatej program 
 
Képviselő-testület egyetért azzal, hogy a 60/2006. (VIII.18.) FM rendelettel  
meghirdetett 2006. szeptember 01. és 2006. december 31. közötti időszakra az  
Iskolatej programban részt vegyünk. A szerződéskötésre az intézményvezetők  
igényfelmérése alapján kerülhet sor.  
 

d./ Rendelet módosítása 
 
Hajdu Gábor: Tisztelt Képviselő-testület! Mindig is úgy volt, hogy a ciklus végén a saját 
működésünkre alkotott rendeleteket hatályon kívül helyezzük. Megkérem Kaszás Ferencet a 
Pénzügyi és Ügyrendi Bizottság Elnökét, ismertesse a bizottság javaslatát. 
 
Kaszás Ferenc: Ismertette a Pénzügyi és Ügyrendi Bizottság javaslatát, mely jelen 
jegyzőkönyv mellékletét képezi. 
 
Garaj Dániel: A 63/2006. Kormányrendeletben szabályozottak szerint a szociális rendeletünk 
módosítása is szükséges. Ismertetette a rendelet tervezetet, mely a jegyzőkönyv mellékletét 
képezi. 
 
Hajdu Gábor: Szavazásra tette az elhangzottakat.  
 
Képviselő-testület 10 igen szavazattal megalkotta az egyes hatályos rendelet 
módosításáról szóló 10/2006. (VIII.24.) rendeletét. A rendelet teljes terjedelemben jelen 
jegyzőkönyv mellékletét képezi, mely 2006. augusztus 24-én kihirdetésre került. 
 
 
Ezután a képviselő-testület zárt ülést tartott, ahol lakáscélú támogatásról és szavazatszámláló 
bizottsági tag választásról döntött. 
 

K.m.f. 
 
 
Hajdu Gábor József        Garaj Dániel 
     polgármester                jegyző 
 
Jegyzőkönyv hitelesítők: 
 
 
  Kaszás Ferenc         Kovács Lajos 
      képviselő                                                               képviselő 


